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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.5.2021  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 24 maja 2021r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-12.35 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój  za 2020 rok. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój 
wotum zaufania. 
 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2020 rok - 

absolutorium. 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem                             
z wykonania budżetu Miasta za 2020 rok,  

- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

5. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody                               
i odprowadzania ścieków na terenie Aglomeracji Jastrzębie-Zdrój oraz 
przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu Dyrektorowi 
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach – Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.142.2020 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 grudnia 2020r. w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej, 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały nr III.38.2021 z dnia 25 marca 2021 r., 
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 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały nr III.46.2021 z dnia 25 marca 2021 r., 

6. Wolne głosy i wnioski 
7. Przyjęcie protokołów z dnia 22 marca 2021r., oraz 26 kwietnia 2021r. 
8. Zakończenie posiedzenia  

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-5, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.5.  
Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka – 
Zastępca Skarbnika Miasta 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Czy są już przewidziane nowe produkty turystyczne, czy dopiero koncepcja? 
 
Katarzyna Prątnicka – Zastępca Skarbnika Miasta 
Chodzi o Żelazny Szlak Rowerowy? 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Tak. Ponieważ myślę, że punkty ładowania i naprawy mogą być w takim miejscu, 
gdzie można się zatrzymać.  
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Wzdłuż szlaku.  
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Natomiast chodzi mi o nowe produkty turystyczne.   
 
Katarzyna Prątnicka – Zastępca Skarbnika Miasta 
Chodzi tutaj o promocję. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Związaną ze Szlakiem Rowerowym, czy generalnie z miastem? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Generalnie mówimy o Jastrzębiu i rozpoczynając od Szlaku chcemy poprowadzić 
ścieżki rowerowe do miasta i głównie do części Zdrojowej, bo tam jest 
największa część historyczna i również do Łaźni, która będzie budowana. To są 
największe produkty turystyczne, czyli Żelazny Szlak Rowerowy, Łaźnia i cały 
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Zdrój tzn. wszystkie obiekty historyczne w Zdroju. Również Szlak Wolności, czyli 
nawiązanie do strajków i Porozumienia Jastrzębskiego i mówimy o tym, jako 
najmocniejszych produktach turystycznych.   
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Chciałbym powiedzieć i być może w planach jest coś takiego, ponieważ mamy 
kilka budynków historycznych, które miały w swoim okresie eksploatacji od 
wybudowania kilka przeznaczeń i można by umieścić na budynku, lub obok                             
niewielką tablicę informacyjną. Byłaby tam informacja o tym, że w określonych 
latach budynek służył różnym celom. Wydaje mi się, że nawet mieszkańcy nie 
wiedzą… 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta 
Mieszkańcy nie wiedzą i dlatego już od jakiegoś czasu pracujemy nad tym                       
i ustalamy takie miejsca i punkty, które będą oznakowane. Wszystkie szlaki 
turystyczne i ścieżki historyczne chcemy nazwać i oznaczyć przypisując                             
w różnych miejscach tablice informacyjno-edukacyjne. Czyli, takie tablice będą 
przy obiektach historycznych i wzdłuż ścieżki przyrodniczej, którą tworzymy. 
Również Szlak Wolności, ścieżki turystyczne będą oznakowane, opisane i będą 
miały punkty z tablicami, bądź innymi elementami mówiącymi o danym miejscu. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Chciałem powiedzieć o jeszcze jednej rzeczy, ponieważ kilka lat temu składałem 
w tym temacie interpelację, żeby uwypuklić granicę prusko-austriacką. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Granicę uwypuklimy tzn. wskażemy w którym miejscu przebiegała na Żelaznym 
Szlaku i mamy to dokładnie zlokalizowane między Jastrzębiem, a 
Zebrzydowicami.     
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
Ad.3.  
Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój  za 2020 rok. 

Anna Hetman- Prezydent Miasta omówiła Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój 
za 2020 rok, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój 
wotum zaufania. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 

 
Ad.4.  
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2020 rok - absolutorium. 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem                             
z wykonania budżetu Miasta za 2020 rok,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –1 
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- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 

 

c.d.Ad.5.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody                               

i odprowadzania ścieków na terenie Aglomeracji Jastrzębie-Zdrój oraz 
przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu Dyrektorowi 
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach – Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Maria Pilarska- Naczelnik 
Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.142.2020 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 8 grudnia 2020r. w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały nr III.38.2021 z dnia 25 marca 2021 r., 

Komisja zapoznała się z zawiadomieniem i przyjęła do wiadomości.  

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały nr III.46.2021 z dnia 25 marca 2021 r., 

Komisja zapoznała się z zawiadomieniem i przyjęła do wiadomości.  
 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Kiedy będą łatane dziury na drogach, czy osiedlach w mieście? 
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Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Już są łatane, natomiast w pierwszej kolejności będą drogi, gdzie będzie 
malowane oznakowanie poziome.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Drugie pytanie, ile lat jeszcze muszę pytać, żeby doprowadzić do porządku rondo 
budowniczego Jastrzębia-Zdroju. Chodzi o rondo na Zofiówce, gdzie trawa 
została skoszona, natomiast znajdują się tam uschnięte badyle i bez przerwy mi 
się powtarza, że coś tam będzie ktoś robił, czy kopalnia, czy też ktoś inny. Tak 
nie może być, ponieważ Włodzimierz Ostaszewski budował  Jastrzębie i jego  
imieniem nazwano rondo, a to wygląda tragicznie. Kiedy będzie coś z tym 
rondem robione?   
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
W porozumieniu z JSW, a szczególnie z kopalnią „Zofiówka” uzgodniliśmy, że 
kopalnia przejmuje zagospodarowanie tego ronda. W związku z tym, że będą tam 
naprawiane szkody górnicze na ul.Rybnickiej razem z rondem i przygotowaniem 
odwodnienia tego terenu, to kopalnia chce zagospodarowanie ronda robić 
równocześnie za usuwaniem szkód górniczych i budową zbiorników retencyjnych 
na deszczówkę.  
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Z kim to było uzgadniane z kopalni Zofiówka? 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie na tej Komisji słyszę to już trzy lata. Wytnijcie chociaż suche 
stare krzaki. 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
W tej chwili jest uzgadniany projekt, który robiony jest na zlecenie kopalni 
Zofiówka, ponieważ skutkiem eksploatacji górniczej jest teren w rejonie ronda                   
i będzie podlegał bardzo dużemu osiadaniu. Muszą być odprowadzone wody                     
i przez środek tego ronda będzie prowadzone odwodnienie, więc rondo będzie 
rozkopane. Ponadto po drugiej stronie Osiedla Zofiówka zbiorniki, o których 
mówił pan Prezydent będą osadzane i jest to w bezpośrednim sąsiedztwie drogi 
Głównej Południowej i ekranów, więc roboty będą zajmowały duży obszar. 
Projekty są w tej chwili uzgadniane i planowane są środki finansowe na kolejny 
rok. Jest jeszcze jedna niewiadoma, czyli uzgodnienie z Wodami Polskimi. 
Natomiast, jeżeli chodzi o rondo, to nawet gdybyśmy coś zrobili, to i tak będzie 
rozkopane.         
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Chciałbym żeby chociaż suche badyle były obcięte.  
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Tutaj chodzi o wizerunek Miasta i generalnie Miasto mogłoby posadzić trochę 
kwiatów, żeby to jakoś wyglądało, a jeżeli nie, to porozmawiam z Dyrektorem na 
ten temat. Pani mówi o przyszłym roku, ale myślę, że to nie będzie w przyszłym 
roku. Mam tylko pytanie, czy Miasto chce coś z tym rondem wizerunkowo zrobić, 
czy nie ma na to pieniędzy? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Generalnie miało to być zagospodarowane już dawno, dlatego z kopalni zostały 
przekazane dwa projekty zagospodarowania i uzgodniono roślinność, bo tam 



6 
 

roślinność miała być bardziej trwała, żeby często jej nie wymieniać i zmniejszyć 
koszty. Natomiast kopalnia wyraziła życzenie, czy w/w prace mogą być 
wykonane przy budowie odwodnienia i likwidacji szkód górniczych.    
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie, to nie są duże pieniądze. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Nie wiem, czy 1-2 tys. zł tak bardzo obciążyłoby budżet, bo jednak samochody  
tamtędy przejeżdżają i lepiej by to wyglądało. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Mówi się 1-2 tys. zł, a za chwilę będą to rozkopywali i panowie będziecie składali 
interpelację, dlaczego pieniądze Miasta zostały źle wydane. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie, to nawet za trzy lata nie będzie robione.  
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Zapytam jeszcze, bo pani Naczelnik powiedziała, że już rozpoczęto łatanie dziur, 
natomiast mam prośbę, jeżeli chodzi o ul.Pochwacie, gdzie jest bardzo duży ruch, 
a pobocze jest rozjechane. Dzisiaj tamtędy jechałem, bo w ostatnim czasie było 
bardzo dużo telefonów w tej sprawie i proszę o zwrócenie uwagi na ten odcinek 
drogi. Może przynajmniej wysypać to frezem, bo nawet nie można zjechać na 
pobocze z powodu głębokich uszkodzeń. Bardzo proszę o to w imieniu 
kierowców.  
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Zapytam jeszcze, czy będzie częściowa naprawa, lub zasypanie największych 
dziur po łączniku pomiędzy ul.Stodoły, a ul.Strażacką wzdłuż ROD? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Obecnie musimy przygotować drogi, gdzie będzie malowane oznakowanie 
poziome i takie, które będą malowane w pierwszej kolejności, co wynika                        
z harmonogramu, a są to przede wszystkim drogi główne. Następne w kolejności 
będą mniejsze drogi. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Tam nie potrzebna jest frezarka, tylko zasypanie jakimś materiałem, żeby to 
poprawić, bo na razie inaczej się nie zrobi, dopóki nie będzie wykonana droga od 
podstaw z poszerzeniem. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
W tym rejonie ….budowa potężnej przepompowni, bo tam grunty są zarwane                        
z powodu szkód górniczych i woda w tym rejonie podchodzi pod drogę z jednej                   
i drugiej strony. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Czy coś już wiadomo odnośnie przetargu na odbiór odpadów? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak otwarliśmy oferty i są dwie tj.firma „Transgór” i firma „EKO”. Chcemy 
zawrzeć umowę z dniem 1 lipca br.  
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Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie na jak długo wystarczy nam terenu pod wysypisko śmieci? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Na co najmniej 7 lat. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dodam, ze składowisko to ostatni element procesu, ponieważ biorąc pod uwagę  
nowe przepisy składowanie odpadów powinno być nie większe, niż 5 %. 
Pamiętamy, że musimy osiągnąć 65 % recyklingu i nas nie powinno interesować 
składowisko, tylko instalacje do przetwarzania odpadów, które również posiada 
firma „Cofinco”. Na składowisko powinny trafiać tylko odpady, które są 
pozostałością po przejściu przez instalacje, czyli takie, których nie można już 
doczyścić, ani też wykorzystać w dalszym procesie recyklingu. Mówi się tutaj 
jedynie o możliwości zagospodarowania poprzez spalanie, czy tworzenie paliwa 
RDF, żeby również wykorzystywać przy współspalaniu. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Chciałbym zapytać, jak przebiegała akcja sadzenia drzew? 
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Posadziliśmy w ramach akcji „Weź się za zazieleń” z okazji obchodów Dnia Ziemi 
ponad 200 drzew w trzech lokalizacjach. Chcę tutaj również podziękować 
państwu radnym za uczestnictwo. Była to akcja informacyjno-edukacyjna                     
w której uczestniczyli również mieszkańcy Miasta.  
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Drugie pytanie, ponieważ nie wszystkie nieruchomości są podłączone do 
kanalizacji ściekowej i wiem, że państwo zachęcacie mieszkańców, natomiast 
gdyby pan Naczelnik przekazał informację, w jakim kierunku to idzie?  
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Podnieśliśmy dotację z 1.200,00 zł do 2.000,00 zł. Akcja informacyjna tak, jak 
pan zauważył została uruchomiona i teraz przygotowujemy się do kontroli, a 
narzędziem jest podjęta na ostatniej sesji uchwała, która umożliwia inspektorom 
i Straży Miejskiej rozliczenie odnośnie ilości. Teraz już nie tylko ilość wywozów, 
gdzie były cztery w poprzedniej wersji uchwały, ale jeszcze proporcjonalnie do 
zużycia wody.  
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Mam pytanie, na jakim etapie są prace związane ze spotkaniem                                     
z przedstawicielami spółdzielni, które odbyło się w miesiącu lutym? 
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Tak, jak obiecaliśmy przystąpimy do prac w miesiącu czerwcu i chodzi o dotacje 
na urządzenie zieleni na terenach innych, niż miejskie. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Czy jest już Regulamin? 
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Regulamin jest jeszcze nieopracowany, jest w trakcie tworzenia założeń.  
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Ad.7.  
Przyjęcie protokołów z dnia 22 marca 2021r. oraz 26 kwietnia 2021r.  

Protokół z dnia 22 marca 2021r. przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 
 
Protokół z dnia 26 kwietnia 2021r. przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, 
wstrzymujących się –1. 
 
 
Ad.8.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                 
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


